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Ad 1) Godkendelse af dagsorden for 2. november 2022 

Dagsordenen blev godkendt med tilføjelse to orienteringspunkter under punkt 8 Eventuelt: nye 
ledighedstal samt afholdelse af virtuelle prøver.  

Desuden udskydes punkt 7f og 7g, da data ikke har været tilgængelige. 

 
Ad 2) Godkendelse af referat fra 28. september 2022 

Referatet blev godkendt.  
 
Ad 3) Meddelelser  

a) Studienævnsforperson 

Påmindelse om at valget for studerende 
Gro orienterede om materialet, der er udsendt i forbindelse med valget. Studerende der ønsker at 
genopstille, skal være opmærksom på fristen for kandidatlister er den 10. november. Valg til 
valggruppe III (studerende) til studienævnene udskrives til afholdelse d. 22. – 23. november med 
frist for kandidatopstilling d. 10. november. 
 

b) De studerende 

Philip meddelte, at han har udarbejdet et evalueringsskema til evaluering af 
undervisningsevaluering til brug for studerende på Filosofi med henblik på at indsamle pointer til en 
eventuel revision af studienævnets evalueringsstrategi.  

Referat Studienævn for Filosofi og Pædagogik 
 
   
Dato: 2. november 2022, kl. 10:00 – 12:00                                 Dato: 2. november 2022 
Lokale: 
Deltagere: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Fraværende: 

Sokrates 
Lasse Nielsen, Nikolaj Nottelmann, Gro Hellesdatter 
Jacobsen og Lars Frode Frederiksen. 
Studenterrepræsentanter Philip Lindegaard 
Rasmussen, Mathias Kryger, Karoline Lund Nielsen, 
Maja Oresnik og Lea Hoffmann (suppleant). 
Studiesekretærer Marlene Østergaard og Betina Signe 
Stick Christiansen. Studienævnssekretær Stine 
Bøtchiær (referent). 
 
 
Christina Louise Jørck, Caroline Schaffalitzky og Finn 
Wiedemann. 
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Nikolaj tilføjede, at studienævnet fordel vil kunne arbejde på at få flere respondenter i 
slutevalueringerne, da disse desværre ikke kan tilgås, hvis er er for få respondenter. Dette for at 
sikre anonymitet for de studerende.  

Mathias tilføjede, at hans vurdering var, at svarprocenten blev højere, når der blev afsat tid 
slutevaluering i undervisningen. Drøftelsen fortsættes under punkt 5a. 

 
c) Andre 

Intet til dette punkt. 

 
Ad 4) Merit- og dispensationsansøgninger 
Jf. lukket punkt. 

 
Ad 5) Sager til behandling kvalitetspolitikken 

a) Evalueringsstrategier 

Studienævnet skal i henhold til SDU’s kvalitetspolitik gennemgå og evaluere studienævnets 
evalueringsstrategi for undervisningsevaluering hvert andet år. 

Studienævnet havde en kort drøftelse af emnet, og identificerede et behov for at lade koncept for 
evaluering af uddannelseselementer være på dagsordenen flere gange dette efterår. Det blev 
aftalt, at emnet inden næste studienævnsmøde drøftes med studerende og faggrupper.  

På studienævnets møde i oktober, blev det aftalt, at forskellige vidnesbyrd og eventuelle input  vile 
blive indsamlet og fremlagt. Studienævnet skal bl.a. beslutte, om der skal være en én fælles 
evalueringsstrategi, eller om hvert studie repræsenteret i studienævnet, skal have en individuel 
evalueringsstrategi.  

Drøftelsen, der startede under meddelelser, fortsatte.  

Mathias redegjorde for, hvordan han også har lavet et spørgeskema til de studerende på 
kandidatuddannelsen i Pædagogik på samme måde, som Philip har for de studerende på Filosofi. 
Derudover fortalte Mathias om, at nogle studerende er nervøse over, om evalueringerne egentlig 
er anonyme. Alle evalueringer er anonyme, og studienævnet opfordrede til at de studerende kunne 
tage sådanne emner op i fagrådene fremover, så ingen skal gå og være i tvivl om fx anonymitet. 

Flere medlemmer af studienævnet havde den holdning, at der ofte manglede en mundtlig 
midtvejsevaluering i fagene. De studerende i studienævnet fremhævede et ønske fra flere 
studerende om, at undervisningsevalueringen wrappes up af underviseren. Lasse foreslog hertil, at 
en løsning kunne være at udføre undervisningsevalueringen ved andensidste undervisningsgang, 
og dernæst mundtligt gennemgå evalueringerne med de studerende ved den sidste 
undervisningsgang.  

Studienævnet afrundede punktet med en aftale om at nedsætte en arbejdsgruppe fra de 
pædagogiske uddannelser bestående af Mathias, Maja og Gro, som skal gentænke og eventuelt 
revidere evalueringsstrategien. Punktet tages op igen på et senere studienævnsmøde. 
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b) Decentral evaluering af studiestarten 

Studienævnet havde en mundtlig evaluering og drøftelse af studiestarten. 

For Filosofi kunne berettes, at studiestarten umiddelbart er gået godt. Lea kunne fortælle, at hun 
har gjort en stor indsats for at lade de nye studerende vide, hvor de kan henvende sig med 
forskellige udfordringer.   

For kandidatuddannelsen i Pædagogik har tutorerne i år forsøgt at holde de nye studerende mere i 
hånden. Hvis de nye studerende har mødt udfordringer, er håbet at kunne se det i de kommende 
evalueringer. 

Gro tilføjede at der i forbindelse med studiestartsdagene på Interkulturel pædagogik og dansk som 
andetsprog har været en fællesforelæsning af Caroline for både bachelor- og kandidatstuderende. 
Synlige aktiviteter på tværs af hold og uddannelse kan forhåbentligt medvirke til at fastholde 
studerende. Gro tilføjede videre, at der ved studiestarten i 2023 ligeledes bør være et fokus på 
dette og eksempelvis bør der søges midler til lignende hos Fakultetet for at kunne præsentere en 
festforelæsning i forbindelse med studiestarten, som går på tværs af uddannelserne. 

 

c) Tjek af Uddannelsesrejser 

Studienævnet orienterede sig i materialet vedrørende uddannelsesrejsen. Studielederne har 
tidligere godkendt de grafiske præsentationer af Uddannelsesrejsen, som Fakultetet har 
udarbejdet. Studienævnet havde ikke kommentarer hertil. 

 

d) Godkendelse af eksamensplan for Filosofi for vintereksamen 2022/2023 

Eksamensplanen blev godkendt. 

 

Ad 6) Sager til behandling studieordninger 

a) Indhentning af valgfag til fællesudbuddet i efterårssemesteret 2023  

Studienævnet orienterede sig i processen for indhentning af valgfag til fællesudbuddet i 
efterårssemesteret 2023. Studienævnet udvælger mellem den 1. og 15. december, hvilke valgfag, 
studienævnet vil godkende. Disse vil blive godkendt ved studienævnsmødet den 30. novembe, og 
sendes derefter til Fakultetet. 

 

b) Orientering om udbudte valgfag i forårssemesteret 2023 for Filosofi 

Studienævnet godkendte valgfagene til forårssemesteret 2023. 

 

Ad 7) Andre sager til behandling  

a) Høring vedr. ny standardforretningsorden for de kollegiale organer ved SDU 

Studienævnet havde ingen kommentarer til den nye standardforretningsorden. 
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b) Godkendelse af onlineundervisning på fag i forårssemesteret 2023 

Studienævnet godkendte onlineundervisning delvist på faget Sprogvidenskab 2 og Teoretisk 
filosofi 4, Eksistens, praksis og forståelse samt Aktuelle temaer i filosofisk belysning for at kunne 
supplere fysisk undervisning, da det kan være svært at finde lokaler til ekstratimer ved eventuel 
aflysning af undervisning.  

 

c) Talentudmærkelser til studerende efterår 2022 

Studienævnet besluttede, at mailen med info om talentudmærkelser til studerende kan sendes uf til 
underviserne af studielederne på de respektive uddannelser.  

 

d) Ansøgning om midler til studerende der bidrager ved World Philosophy Day  

Studienævnet besluttede at bevilge 1500 kr. til boggaver til de medvirkende studerende. 

 

e) Skemalægning 

Punktet udskydes til et senere studienævnsmøde.  

 

f) Resultater fra Danmarks Studieundersøgelse til behandling  

Punktet blev udskudt til et senere studienævnsmøde, da der ikke var adgang til data, og 
studienævnet løbende og på et hvert tidspunkt i løbet af året kan forholde sig undersøgelsens 
dele. 

 

g) Resultater af dimittendundersøgelsen, som er gennemført som en del af Danmarks 
Studieundersøgelse 

Punktet blev udskudt til et senere studienævnsmøde, da der ikke var adgang til data, og 
studienævnet løbende og på et hvert tidspunkt i løbet af året kan forholde sig undersøgelsens 
dele. 

 

h) Organisering af julefrokosten ved Filosofi 

Studienævnet anbefalede, at de studerende i fagrådet ved Filosofi i samråd med underviserne ved 
Filosofi fastlægger en anden dato for julefrokosten for de studerende. 

 

i) Ansøgning om midler til studietur på faget Forældresamarbejde om og 
sprogstimulering af flersprogede børn 

Studienævnet besluttede at bevilge 2000 kr. til studieturen. Gro gjorde opmærksom på, at 
studienævnet med fordel kan drøfte annuum og princip herfor på et kommende studienævnsmøde 
bl.a. for at sikre, at der er nok midler til studieture der er tilbagevendende hvert år.  
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Ad 8) Eventuelt 

Under bilag til eventuelt var tilføjet to orienteringspunkter: nye ledighedstal samt afholdelse af 
virtuelle prøver, som studienævnets medlemmer ved lejlighed kan orientere sig i. 

Desuden blev det under eventuelt aftalt at forsøge med et udvidet studienævnsmøde fra næste 
møde, da der mangler tid til at gå i dybden med kvalitetspolitikkens punkter. Næste 
studienævnsmøde vil derfor vare fra 9.30 til 12.00.  

 

 

 

Mødet sluttede kl. 12.00. 

Næste møde afholdes den 30. november 2022, kl. 9.30 til 12.00. 

 

Gro Hellesdatter Jacobsen 

Studienævnsforperson           /         Stine Bøtchiær  

                  Studienævnssekretær 


